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Iktatószám: IV/B/77-2/2018. 
 
 

JEGYZŐKÖNYV 
 

 
Amely készült Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlése Humán Bizottságának 
2018. február 26-án (hétfőn) 8 óra 30 perckor Szekszárd Megyei Jogú Város Polgármesteri 
Hivatalának Műszaki Tárgyalójában megtartott rendes nyilvános üléséről. 
 
 
Jelen vannak:  Csillagné Szánthó Polixéna elnök 
  dr. Máté István bizottsági tag 
  dr. Faludiné Uzsoki Valéria bizottsági tag 
  Takács Zoltán bizottsági tag 
  Nepp Péter bizottsági tag 
   
Távolmaradását jelezte:  Zaják Rita bizottsági tag 
  Pap Máté bizottsági tag 
     
Tanácskozási joggal megjelentek:  Majnay Gábor osztályvezető 

Pócs Margit közművelődési és civil kapcsolatok referense 
Ferenc Vilmos a Szekszárdi Civil Kerekasztal elnöke 

        A jegyző megbízásából:   dr. Holczer Mónika jogi és bizottsági referens, 
jegyzőkönyvvezető 

 
Meghívottak: Zsikó Zoltán a Szekszárdi Közművelődési Szolgáltató 

Nonprofit Kft. ügyvezető igazgatója 
Dicső Zsolt a „PAD” Irodalmi, Művészeti és Kulturális 
Egyesület elnöke 
Matókné Kapási Julianna a Bartina Néptánc Közhasznú 
Egyesület képviselője 
Kajsza Béla a Gagliarda Kamarakórus Egyesület elnöke 
Naszladi Judit a Szekszárdi Gárdonyi Zoltán Református 
Egyesület képviselője 
Szendrey Sarolta a Liszt Ferenc Pedagógus Kórus elnöke 
Pecze István a Szekszárdi Big Band egyesület elnöke 
Szepesi László a Szekszárd Jazz Quartet elnöke 
Cseke Gábor a Szekszárdi Junior Stars elnöke 
Matók Ákos a Szekszárd Jazz Quartet és a Szekszárdi 
Junior Stars képviselője 

 
Az elnök megállapítja, hogy a 7 tagú bizottságból 5 fő bizottsági tag jelen van, a bizottság 
határozatképes. Az ülést 8 óra 30 perckor megnyitja. 
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Csillagné Szánthó Polixéna elnök: Köszönti a megjelenteket. Javasolja, hogy a bizottság 
jegyzőkönyv-hitelesítőnek dr. Faludiné Uzsoki Valéria bizottsági tagot válassza meg. 
 
A bizottság 5 igen szavazattal dr. Faludiné Uzsoki Valéria bizottsági tagot választotta meg 
jegyzőkönyv-hitelesítőnek. 
 
Csillagné Szánthó Polixéna elnök: Javaslatot tesz a beszámolók meghallgatásának 
sorrendjére. 
 
Az elnök szavazásra teszi fel a napirendre vonatkozó javaslatot a sorrendváltoztatásra 
vonatkozó kiegészítéssel együtt, amelyet a bizottság 5 igen szavazattal elfogadott, és 
megállapította a következő napirendet: 
 

NAPIREND 
 
1. napirendi pont: 
A Kiemelkedő Művészeti Együttesek 2017. évi munkájának és 2018. évi terveinek 
áttekintése I. 
(13. számú bizottsági előterjesztés) 
Előterjesztő: Csillagné Szánthó Polixéna elnök 
Előadó: Pócs Margit közművelődési és civil kapcsolatok referense 
Meghívottak: Zsikó Zoltán ügyvezető igazgató 

Kiemelkedő Művészeti Együttesek vezetői az alábbiak szerint:  
 

I. A „PAD” Irodalmi, Művészeti és Kulturális Egyesület 
Meghívott: Dicső Zsolt elnök 
 

II. Gagliarda Kamarakórus Egyesület 
Meghívott: Kajsza Béla elnök 

 

III. Bartina Néptánc Közhasznú Egyesület 
Meghívott: Jóföldi Gabriella elnök elnök 

 

IV. Liszt Ferenc Pedagógus Kórus 
Meghívott: Szendrey Sarolta elnök 

 

V. Szekszárdi Gárdonyi Zoltán Református Együttes 
Meghívott: Lemle Zoltán elnök 

 

VI. Szekszárdi Big Band 
Meghívott: Pecze István elnök 

 

VII. Szekszárd Jazz Quartet 
Meghívott: Szepesi László elnök 

 

VIII. Szekszárdi Junior Stars 
Meghívott: Cseke Gábor elnök 
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IX. Ifjúsági Fúvószenekar Szekszárd 
Meghívott: Kovács Zsolt elnök 

____________________________________________________________________ 
 
1. napirendi pont: 
A Kiemelkedő Művészeti Együttesek 2017. évi munkájának és 2018. évi terveinek 
áttekintése I. 
(13. számú bizottsági előterjesztés) 
Előterjesztő: Csillagné Szánthó Polixéna elnök 
Előadó: Pócs Margit közművelődési és civil kapcsolatok referense 
Meghívottak: Zsikó Zoltán ügyvezető igazgató 

Kiemelkedő Művészeti Együttesek vezetői  
 

I. A „PAD” Irodalmi, Művészeti és Kulturális Egyesület 
Meghívott: Dicső Zsolt elnök 

 
Csillagné Szánthó Polixéna elnök: Köszönti az egyesület elnökét. Megkérdezi, hogy szeretné-
e kiegészíteni a beszámolót.  
 
Dicső Zsolt, a „PAD” Irodalmi, Művészeti és Kulturális Egyesület elnöke: A beszámolót két 
dologgal szeretné kiegészíteni. Egyrészt elmondja, hogy megkereste a József Attila Kör (a 
továbbiakban: JAK) új elnöke, egy dunaföldvári születési hölgy, aki jelezte neki, hogy szívesen 
dolgozna vele. Az első ilyen közös munkájukra a Magyar Széppróza Napja alkalmából került 
sor. Együtt készítettek vörösboros marhapörköltet, valamint borkóstolásra is sor került. 
Középiskolások vettek részt ezen a rendezvényen. 
 
Csillagné Szánthó Polixéna elnök: Akkor erre a rendezvényre már sor is került idén?  
 
Dicső Zsolt, a „PAD” Irodalmi, Művészeti és Kulturális Egyesület elnöke: Igen. Elmondja, hogy 
ennek a rendezvények a folyományaként elkezdtek arról is beszélgetni, hogy ki lehetne 
bővíteni a „Szekszárdi Magasiskolát” fordító szekcióval is. A JAK-nak van fordító kurzusa, 
valamint fordítók is tagjai. Elmondja, hogy tart kreatív írást is a könyvtáron keresztül általános 
iskolásoknak. A JAK elnöke felvetette neki, hogy ezt bővíteni kellene középiskolás kurzussal is, 
és akkor negyedévente lejönnének ők is ezekre az órákra.  
 
Csillagné Szánthó Polixéna elnök: A fordító szekciós elképzelést nagyon jó ötletnek tartja.  
 
Dicső Zsolt, a „PAD” Irodalmi, Művészeti és Kulturális Egyesület elnöke: A magyar fordítást 
kiemelkedő színvonalúnak tartja.  
 
Csillagné Szánthó Polixéna elnök: A beszámoló felsorolja a „Szekszárdi Magasiskola” Mészöly 
Miklós Irodalmi Akadémia és Írói Mesterkurzus támogatóit. Úgy vette észre, hogy az 
önkormányzat kimaradt ebből a felsorolásból.  
 
Dicső Zsolt, a „PAD” Irodalmi, Művészeti és Kulturális Egyesület elnöke: Az önkormányzat 
rendező, ezért nem lett felsorolva a támogatók közé.  
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Csillagné Szánthó Polixéna elnök: Megköszöni a beszámolót.  
 

II. Gagliarda Kamarakórus Egyesület 
Meghívott: Kajsza Béla elnök 

 

Csillagné Szánthó Polixéna elnök: Köszönti az egyesület elnökét. Megkérdezi, hogy szeretné-
e kiegészíteni a beszámolót. 
 
Kajsza Béla, a Gagliarda Kamarakórus Egyesület elnöke: Nem szeretné kiegészíteni a 
beszámolót, de a felmerülő kérdésekre szívesen válaszol.  
 
Csillagné Szánthó Polixéna elnök: A beszámolóban szerepel a 2018. évi szakmai terveknél a 
székelyudvarhelyi Musica Sacra Kamarakórus vendéglátása. Ezek szerint biztosra vehető a 
látogatásuk?  
 
Kajsza Béla, a Gagliarda Kamarakórus Egyesület elnöke: Sajnos nem. Mind az anyagi, mind a 
személyi helyzetükben felmerültek problémák, ezért nem biztos, hogy el tudnak jönni. Az 
egyesület ettől függetlenül nagyon várja őket. 
 
Csillagné Szánthó Polixéna elnök: Tehát akkor nem a vezetésen és nem is a karnagyon múlik 
adott esetben a részvétel elmulasztása. 
 
Kajsza Béla, a Gagliarda Kamarakórus Egyesület elnöke: Nem. Sajnos náluk is olyan helyzet 
állt elő, mint idehaza az egyesületüknél: dolgoznak az emberek, de bizonytalan a 
munkahelyük. Itt említi meg, hogy a székelyudvarhelyi kórusnak van olyan tagja, akivel közölte 
a munkáltatója, hogy ha eljön erre a rendezvényre, és több nap szabadságot kivesz, akkor már 
nem tart rá igényt a munkában. Elmondja még, hogy a tavalyi évben megkezdték az Énekel az 
ország című projekt vonatkozásában a felkészülést, amellyel kapcsolatban szeretné 
megköszönni a bizottságnak és a városnak a közreműködését és támogató segítségét, mert a 
segítség nélkül nagyon nehezen tudták volna lebonyolítani és megszervezni ezt az előkészítő 
tábort. Sajnálja, hogy kevesen tudtak részt venni ezen a rendezvényen. Tekintettel arra, hogy 
egy országos rendezvényről volt szó, úgy gondolja, hogy a város hírnevét is öregbítették. 
Nagyon örül annak is, hogy idén még két fővel emelkedett a kórus létszáma: egy szoprán 
hangú énekessel és egy tenoristával. Reméli, hogy a két új taggal még színvonalasabb lesz az 
egyesület működése. Elmondja, hogy a tavalyi évben kapott az egyesület egy felszólítást a 
támogatások előtervezésével kapcsolatban. A felszólítás alapján az egyesületnek előre meg 
kell határoznia, hogy mire szeretné elkölteni a még el sem nyert támogatási összeget. Nem 
tudja, hogy ez a hivatal ügyintézőjének segítséget jelent-e, de az egyesület ezt felesleges 
munkának tartja. A tavalyi évi támogatásuknak is csak egy részét tudták arra felhasználni, 
amire annak idején beírták.   
 
Csillagné Szánthó Polixéna elnök: Megkérdezi az egyesület elnökétől, hogy a Kiemelkedő 
Művészeti Együtteseknek járó támogatásra gondol-e. 
 
Kajsza Béla, a Gagliarda Kamarakórus Egyesület elnöke: Igen, arra gondol. De nem tudja, 
hogy más szervezetek esetében is ez a szabály van-e érvényben.  
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Pócs Margit közművelődési és civil kapcsolatok referense: Minden szervezetre ez a szabály 
vonatkozik. Tavasszal lépett érvénybe az a rendelet, amely ezt a szabályt tartalmazza. A 
rendelet alapján a támogatásoknál a kedvezményezettnek meg kell terveznie a pénz 
felosztását, ami valóban gondot jelent a szervezeteknek. Adott esetben már áprilisban ki kell 
tölteni a táblázatot a pénz elosztásáról. Be kell látni, hogy évközben felmerülhet olyan előre 
nem látható körülmény, amely indokolttá teheti a támogatási összeg más célra történő 
felhasználását.  
 
Csillagné Szánthó Polixéna elnök: A bizottság ezt a döntést nem tudja felülbírálni? 
 
Pócs Margit közművelődési és civil kapcsolatok referense: A bizottság javaslatot tehet a 
jegyző asszonynál a rendelet módosítására. Véleménye szerint két irányban kellene 
módosítani a rendeletet. Az egyik, hogy a Kiemelkedő Művészeti Együtteseknek ne kelljen 
előre megtervezniük a támogatási összeg felhasználását. A másik pedig, hogy a 200.000 
forintot nem meghaladó támogatások esetében a 10%-os önrészről ne kelljen a 
támogatottaknak elszámolniuk.  
 
Csillagné Szánthó Polixéna elnök: Jelzi, hogy megkeresi a jegyző asszonyt ezzel a problémával 
kapcsolatban. Az egyesület énekelt tavaly a Pünkösdi közös úrvacsoravételen. Megkérdezi az 
egyesület elnökét, hogy az idei évre kaptak-e már felkérést.  
 
Kajsza Béla, a Gagliarda Kamarakórus Egyesület elnöke: Még nem.  
 
Takács Zoltán bizottsági tag: Szeretné, ha az egyesület elnöke pár szót mondana az idei évi 
tervekről.  
 
Kajsza Béla, a Gagliarda Kamarakórus Egyesület elnöke: A legtöbb rendezvényükre már 
konkrét időpontjaik is vannak. Minden évben konkrét és előre meghatározott nagy 
rendezvényük az évadzáró és az évzáró hangverseny. Az évadzáró hangverseny a Szent László 
Napok környékén kerül megrendezésre. Idén június 16-án kerül rá sor, és a Szekszárdi 
Kamarazenekarral közösen fognak fellépni. Az évzáró hangversenyre az Adventi időszakban 
kerül sor. Ennek az időpontja még nincs meghatározva. A tavalyi évben megkapták „A Tolna 
megyei művészetért” díjat. A hagyományok alapján a díjátadón mindig az előző évi díjazott 
lép fel, így ebben az évben január 22-én, Tolnán, a Magházban az egyesület adta a 
hangversenyt. Tervezik, hogy április 15-én fellépnek a XVII. Bárdos Lajos Zenei Hetek Tolna 
megyei kórusfesztiválján. Március 21-én Pécsre utazik az egyesület, ahol a „Pécsi Dalos Napok” 
rendezvényen lépnek fel. A tavalyi évben már felléptek ezen a rendezvényen, és mivel akkor 
hatalmas sikert arattak, idén ismét meghívást kaptak. A tavalyi évben 15 rendezvényük volt, 
amelyek közül kettő nem énekes jellegű volt. Szálkán részt vettek egy triatlon versenyen, ahol 
a váltóval ötödik helyezést értek el.   
 
Csillagné Szánthó Polixéna elnök: Megköszöni a beszámolót.  
 

III. Bartina Néptánc Közhasznú Egyesület 
Meghívott: Jóföldi Gabriella elnök elnök 
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Csillagné Szánthó Polixéna elnök: Köszönti az egyesület képviselőjét. Megkérdezi, hogy 
szeretné-e kiegészíteni a beszámolót. 
 
Matókné Kapási Julianna, a Bartina Néptánc Közhasznú Egyesület képviselője: Szeretné 
kiemelni, hogy az idei évre az előző évihez hasonló ígérvényeik vannak már most. Nagyon sok 
szakmai megmérettetésen, versenyen, fesztiválon fognak részt venni. A megmérettetések 
között lesznek külföldi helyszínűek is. A sok feladat miatt felvett az egyesület nyolcórás 
munkakörbe plusz egy főt, aki a Budapestre költözött Karácsonyi Zoltán feladatait fogja 
gyakorlatilag ellátni. Február óta dolgozik náluk az új kolléga, akit Czégény Andreának hívnak. 
Elmondja, hogy Andrea kiskorában az egyesülethez tartozott, és az elmúlt hetek munkája 
alapján elmondható, hogy nagyon pontosan és precízen dolgozik, így véleménye szerint nagy 
segítségükre lehet a jövőben is. Ő egyértelműen a szervezési, menedzselési oldalon dolgozik, 
a tánchoz szakmailag nem ért. 12-13 projekt megy egyszerre az egyesületnél, ahol nagyon 
nagy és szerteágazó a szervezési és dokumentációs ügymenet, így nagyon jól jön a segítség.  
 
Csillagné Szánthó Polixéna elnök: Az ösztöndíjprogramban az ösztöndíjat a nyolc vállalkozó 
egyszeri juttatás formájában biztosítja vagy folyamatosan? 
 
Matókné Kapási Julianna, a Bartina Néptánc Közhasznú Egyesület képviselője: Ez a program 
szülői kezdeményezésre indult el, mikor egy teljesen kötetlen beszélgetés kapcsán elmesélte 
az egyik szülőnek, hogy bizony vannak olyan családok, ahol kettő-három gyermek is táncol, és 
nem igazán bírják anyagilag a járulékos költségeket. A szülő nyolc vállalkozóval megbeszélte, 
hogy 30.000-50.000 forint összeget biztosítsanak az egyesületnek ösztöndíjként. Ez az összeg 
már az előző év decemberében megérkezik az egyesület számlájára. A szülő saját maga 
szervezte meg és gyűjtötte össze az ösztöndíjakat. A vállalkozók személyében néha változás 
következik be. Elmondja, hogy most már négy éve tart ez a program, amely nagyon nagy 
segítséget jelent bizonyos családoknak. Az egyesület általában olyan gyermekeknek ad 
ösztöndíjat, aki nemcsak rászorult, hanem a munkájában kiemelkedő teljesítményt is nyújt. 
Jelenleg négy gyermek van benne ebben a programban, és 430.000 forint áll az egyesület 
rendelkezésére éves szinten. Év közben olyan helyzet is elő szokott állni, hogy egy vállalkozó 
vagy egy szülő úgy dönt, hogy befizeti valakinek a táborát. A nehéz helyzetben levő szülő is 
kifizetné gyermekének a tábort, de borzasztó nagy terheket kellene bevállalnia. Az egész 
kezdeményezést példaértékűnek tartja, és úgy tudja, hogy több egyesület is bevezette már 
ezt a programot.  
 
Csillagné Szánthó Polixéna elnök: A beszámoló tartalmaz egy felsorolást az oktatókról. 
Közöttük vannak olyan személyek is, akiknek van máshol főállása?  
 
Matókné Kapási Julianna, a Bartina Néptánc Közhasznú Egyesület képviselője: Valamennyi 
oktatónak van főállása, kivéve Nyemcsok Pált, de ő meg egyéni vállalkozó főállásban.  
 
Csillagné Szánthó Polixéna elnök: Ezek szerint ő jobban tud gazdálkodni az idejével?  
 
Matókné Kapási Julianna, a Bartina Néptánc Közhasznú Egyesület képviselője: Igen.  
 
Csillagné Szánthó Polixéna elnök: Az oktatók hogyan tudják a főállásukat összeegyeztetni az 
egyesületnél ellátandó feladataikkal?  
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Matókné Kapási Julianna, a Bartina Néptánc Közhasznú Egyesület képviselője: Az oktatók 
bevállalták, hogy megoldják. Az egyesületnek szerződése van valamennyi oktatóval. Közülük a 
legtöbben pedagógusok, akik így könnyebb helyzetben vannak a délutánjaikkal kapcsolatban. 
Az egyéni vállalkozó tudja, hogy hétfő és szerda délután kettőtől este nyolcig kell órákat 
tartania, valamint ha úgy jön össze, akkor hétvégente is. A gyakorlatban minden jól összeállt, 
és szépen működik. Most hétvégén vettek részt az Antológián, ahol az egyesület a záró számot 
adta elő, és hatalmas sikert aratott.   
 
Csillagné Szánthó Polixéna elnök: Megköszöni a beszámolót.  
 

IV. Liszt Ferenc Pedagógus Kórus 
Meghívott: Szendrey Sarolta elnök 

 

Csillagné Szánthó Polixéna elnök: Köszönti az egyesület elnökét. Megkérdezi, hogy szeretné-
e kiegészíteni a beszámolót. 
 
Szendrey Sarolta, a Liszt Ferenc Pedagógus Kórus elnöke: Elmondja, hogy balesete miatt a 
tavalyi év első felében nem igazán tudta kivenni a részét a kórus munkájában. A kórus 
programjai az év második felében sűrűsödtek. A június 24-én és 25-én megrendezésre kerülő 
„Keszthelyi Dalünnepen” már részt tudott venni. A „Gerse emlékkoncert”-en nagyon szép 
sikert ért el az egyesület ősszel. Reméli, hogy még lesz alkalmuk ennek a koncertnek a 
megrendezésére. Megjegyzi, hogy véleménye szerint túl sok adminisztráció hárul az 
egyesületre a támogatásokkal kapcsolatban, és ezt feleslegesnek tartja, és nem érti, hogy 
miért van rá szükség. Nem tudja, hogy miért kell kiadási bizonylatot csatolni egy számlához 
akkor, ha vesz valamit a boltban. Társadalmi munkában végzi tevékenységét, és ezért 
aránytalanul soknak tartja az adminisztrációs feladatokat. A kórus tagjai elég idősek, a 
fiatalítást viszont reménytelennek tartja.  
 
Csillagné Szánthó Polixéna elnök: Iskolákban kellene toborozni tagokat.  
 
Szendrey Sarolta, a Liszt Ferenc Pedagógus Kórus elnöke: Egy fiatal személy nem ezt az 
egyesületet fogja választani, ha valamilyen közösséghez szeretne tartozni. A városban számos 
nagyon jó kórus működik, tele fiatalokkal. A fiatal tagjaik pedig többet szeretnének utazni és 
fellépni, és többször jelezték már, hogy más kórust fognak keresni, ha az egyesület nem utazik 
sehova. A beszámolóban leírta, hogy június elején kerülne megrendezésre a Pedagógus 
Kórusok Országos Találkozója Debrecenben. Most olyan információt kapott, hogy lehet, hogy 
mégsem kerül megrendezésre ez a rendezvény, mert a debreceniek nem szeretnék elvállalni 
a megszervezést. 
 
Csillagné Szánthó Polixéna elnök: Mikor derül ki, hogy a debreceniek elvállalják-e a 
rendezést? 
 
Szendrey Sarolta, a Liszt Ferenc Pedagógus Kórus elnöke: Két nap múlva. 
 
dr. Faludiné Uzsoki Valéria bizottsági tag az üléstermet elhagyja 8 óra 59 perckor. Jelen van 4 
fő bizottsági tag, a bizottság határozatképes. 
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Csillagné Szánthó Polixéna elnök: Jelzi, hogy megkeresi a jegyző asszonyt, és tájékoztatja őt a 
támogatások vonatkozásában felmerült problémákról.  
 
Szendrey Sarolta, a Liszt Ferenc Pedagógus Kórus elnöke: Elmondja, hogy az egyesület 
nagyon készül a „Bárdos Lajos Zenei Hetek” Kórusfesztiválra, amely a 11 órai szentmisével 
kezdődik, melyen Bárdos Lajos Missa Tertia című miséjét énekli el az összkar. Már három kórus 
jelentkezett is. Szép nyitóprogramnak találja ezt a közös éneklést. Ha kevés kar jelentkezik, 
akkor a délutáni program nem kettő órakor fog kezdődni, hanem később.   
 
Csillagné Szánthó Polixéna elnök: A fiatalítás iránti törekvést nem szabad feladni. Megköszöni 
a beszámolót.   
 

V. Szekszárdi Gárdonyi Zoltán Református Együttes 
Meghívott: Lemle Zoltán elnök 

 

dr. Faludiné Uzsoki Valéria bizottsági tag az ülésterembe visszatér 9 óra 02 perckor. Jelen van 
5 fő bizottsági tag, a bizottság határozatképes. 
 
Csillagné Szánthó Polixéna elnök: Köszönti az egyesület képviselőjét. Megkérdezi, hogy 
szeretné-e kiegészíteni a beszámolót. 
 
Naszladi Judit, a Szekszárdi Gárdonyi Zoltán Református Együttes képviselője: A meghívó 
alapján Lemle Zoltán elnök volt a hivatalos meghívott, de mivel ő végzi a szakmai munkát, így 
ő szeretett volna eljönni a bizottság ülésére beszámolni az együttes előző évi tevékenységéről 
és idei évi terveiről. Szeretné megköszönni a bizottságnak az eddigi támogatásokat. A 
beszámoló részletesen tartalmazza, hogy az országot járva milyen református, illetve egyéb 
rendezvényeken vett részt az egyesület. A beszámolóban ismertette az idei évre vonatkozó 
terveket is. Az összes kórus karnagyai közül ő az egyedüli, aki tanít is, ezért szeretné jelezni, 
hogy a jövőben ne ilyen időpontban üljön össze a bizottság, mert csak óracserékkel tudta 
megoldani, hogy részt vehessen ezen az ülésen. Nagyon sok éven keresztül délután került sor 
a bizottság ülésére.  
 
Csillagné Szánthó Polixéna elnök: Ebben a ciklusban mindig délelőtt tartja a bizottság a 
beszámolók meghallgatását. 
 
Naszladi Judit, a Szekszárdi Gárdonyi Zoltán Református Együttes képviselője: Neki ez az 
időpont nem jó. Ha épp nincsen lyukasórája, akkor délután kell órát pótolnia.  
 
Csillagné Szánthó Polixéna elnök: A bizottsági tagok feléről elmondható, hogy dolgoznak. Ők 
is meg tudják oldani, hogy részt vehessenek az ülésen.   
 
Naszladi Judit, a Szekszárdi Gárdonyi Zoltán Református Együttes képviselője: A tavalyi 
évben nem került sor a „Bárdos Lajos Zenei Hetek” Kórusfesztiváljára, de megrendezésre 
került a gyermek verziója. Az egyesület körülbelül egyéves fenntartással dolgozik, kialakítva, 
hogy mit bír el. A munkahelyéből adódóan igyekszik megszólítani a diákokat, de ez sem annyira 
egyszerű. Sok esetben a jó hangú gyermekek már énekelnek más kórusban, és még egy 
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kórusban való részvételt már nem tudnak bevállalni. A Nemzeti Alaptanterv szerint heti két 
óra ének van alsó tagozaton. Csakhogy ezt a heti két órát is elveszik, és más tantárgyat 
tanítanak helyette. Így nem fognak énekelni a gyermekek, és nem lehet majd a kórusokba 
beválogatni őket. Véleménye szerint az iskolákban nemcsak a testet kellene nagy 
rendszerességgel ápolni, hanem a lelket is. Úgy gondolja, hogy már egészen fiatal korban meg 
kellene szerettetni a gyermekekkel a zenét. Mindig meghallgatja azokat, akik jelentkezni 
szeretnének a kórusba. Csak minőségileg képzett személyekkel lehet együtt dolgozni. Hiába 
van valakinek jó hallása, ha nem tud kottát olvasni, akkor parttalanná válik a dolog. A 
támogatásokkal kapcsolatban elmondja, hogy nagyon megnehezíti az egyesület dolgát, hogy 
adott esetben hónapokkal a támogatási összeg felhasználása előtt rendelkezniük kell arról, 
hogy mire szeretnék költeni a még el sem nyert támogatási összeget.    
 
Csillagné Szánthó Polixéna elnök: Több egyesület is jelezte ezt a problémát, ezért megígérte 
nekik, hogy felveszi a kapcsolatot ez ügyben a jegyző asszonnyal. Megköszöni a beszámolót.  
 

VI. Szekszárdi Big Band 
Meghívott: Pecze István elnök 

 

Csillagné Szánthó Polixéna elnök: Köszönti az egyesület elnökét. Megkérdezi, hogy szeretné-
e kiegészíteni a beszámolót. 
 
Pecze István, a Szekszárdi Big Band elnöke: Az egyesület jövőre lesz 40 éves. Előre jelezné, 
hogy szeretnék majd a polgármester urat felkérni az egyesület köszöntésére. Jelzi azt is, hogy 
két alapító tag még mindig tagja az egyesületnek, ezért valamiféle kiemelést szeretne majd 
javasolni.  
 
Csillagné Szánthó Polixéna elnök: Van a „Szekszárd városért a művészet erejével” díj, ami 
odaítélhető.  
 
Pócs Margit közművelődési és civil kapcsolatok referense: Ennek a címnek az odaítélése nem 
a bizottságtól függ. A polgármester úrhoz kell 30 nappal a tervezett átadási idő előtt 
felterjeszteni a tagokat.  
 
Pecze István, a Szekszárdi Big Band elnöke: Ezzel kapcsolatban elmondja, hogy ő az egyik 
érintetett, ezért más személy kell, hogy felterjessze őket. Lassan el kell majd gondolkodni a 
vezetésnek az átadásáról is, amit valamiféle asszisztenciával folyamatossá kell majd tenni. Az 
új vezetőség kiválasztásában nagy felelőssége lesz. Egyelőre sajnos nem tolonganak ezért a 
munkáért a jelöltek. Kiegészítésként elmondja továbbá, hogy az egyesület szólistái minden 
évben fellépnek egy városrészi rendezvényen, a Fölsővárosi Mária Napi búcsún. Ez a 
rendezvény már többedik alkalommal kerül megrendezésre. A legutóbbi fellépéskor azt 
tapasztalták, hogy olyan rendezvénnyé nőtte ki magát ez az esemény a magas színvonalú 
szervezettséggel, és olyan tömegeket vonz maga köré annak ellenére, hogy nem városi, 
hanem városrészi rendezvény, hogy szeretné javasolni, hogy kerüljön be a városi 
nagyrendezvények sorába.   
 
Csillagné Szánthó Polixéna elnök: Jelzi, hogy megfontolják a javaslatot. Megköszöni a 
beszámolót.     
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VII. Szekszárd Jazz Quartet 

Meghívott: Szepesi László elnök 
 

Csillagné Szánthó Polixéna elnök: Köszönti az egyesület elnökét és képviselőjét. Megkérdezi 
az elnöktől, hogy szeretné-e kiegészíteni a beszámolót. 
 
Szepesi László, a Szekszárd Jazz Quartet elnöke: Elmondja, hogy a 14. lemezük végleges 
anyaga ebben az évben valósul meg. Úgy gondolja, hogy a fiatalítás az egyesületnél adott. 
Matók Ákos jóvoltából nemcsak új hang, hanem új szín is érkezett az egyesülethez. Ő vette át 
Béres János titkári posztját, így ő fog foglalkozni az aktuális dolgokkal.   
 
Csillagné Szánthó Polixéna elnök: Megkérdezi az egyesület képviselőjét, hogy mikor 
csatlakozott a Szekszárdi Jazz Quartethez. 
 
Matók Ákos, a Szekszárdi Jazz Quartet képviselője: 2011-ben.  
 
Csillagné Szánthó Polixéna elnök: Béres János nagyon sokat besegített a Tücsök Zenés Színpad 
Egyesületnek is. Nem tudja, hogy ők hogyan oldják meg nélküle a dolgokat.  
 
Matók Ákos, a Szekszárdi Jazz Quartet képviselője: Tavaly év végén nem sikerült velük a közös 
koncertet összehozni. Reméli, hogy a későbbiekben sikerül egy közös munkát létrehozni.  
 
Csillagné Szánthó Polixéna elnök: Megköszöni a beszámolót.  
 

VIII. Szekszárdi Junior Stars 
Meghívott: Cseke Gábor elnök 

 

Csillagné Szánthó Polixéna elnök: Köszönti az egyesület elnökét. Megkérdezi, hogy szeretné-
e kiegészíteni a beszámolót. 
 
Cseke Gábor, a Szekszárdi Junior Stars elnöke: Az adminisztrációs feladatokat eddig ellátó 
személy távozott az egyesülettől. Elmondja, hogy nagyon nehezen sikerült átvenniük tőle 
ezeket a feladatokat. Matók Ákos ennek az egyesületnek is rengeteget segít, valamint nagyon 
sok segítséget kaptak Pócs Margittól is. Jelenleg új darabokat tanulnak, és új 
koncertlehetőségeket keresnek. Felvették a kapcsolatot a villányi borvidékes gazdákkal is 
annak érdekében, hogy összehozzanak egy bemutatót borkóstolóval egybekötve. Ez egyelőre 
még csak gondolati szinten alakult ki. Ezen kívül a városban is igyekeznek minél több helyen 
koncerteket szervezni. Korábbi programokat szeretnének idén is visszahozni. Például a jó idő 
beköszöntével kéthavonta lehetne előadást tartani a bormúzeumban is. Az egyesület is 
szeretne elkészíteni egy lemezt. Nagy segítséget ad ehhez a Szekszárdi Jazz Quartet, ugyanis 
az ő stúdiójukban veszik fel a hangot hozzá. Az elkészült művet szeretnék feltenni a YouTube-
ra is, továbbá klipet is szeretnének majd készíteni hozzá.    
 
Csillagné Szánthó Polixéna elnök: Az egyesület távozó tagja írt neki egy nagyon kedves levelet, 
de az nem derült ki belőle, hogy hova megy. Úgy tudja, hogy munkahelyet is váltott.  
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Cseke Gábor, a Szekszárdi Junior Stars elnöke: Azt már régebben. Elmondja, hogy egyre 
ritkábban tudott jönni próbára az utóbbi időben, mert nehezen tudta összeegyeztetni az 
egyesületi elfoglaltságát a munkahelyével.  
 
Szepesi László, a Szekszárd Jazz Quartet elnöke: Régebben gyakorta sor került a 
Vármegyeházi nyári zenés estékre. Van egy jó színpad. Véleménye szerint a két egyesület 
bevállalhatná, hogy tart ott fellépéséket, amivel fel tudnák kicsit pezsdíteni a nyarat.  
 
Csillagné Szánthó Polixéna elnök: Ez mindig felmerül, de valami miatt mindig meg is hiúsul.  
 
Szepesi László, a Szekszárd Jazz Quartet elnöke: Az egyesületeknek kellene kezdeményezni a 
fellépést.  
 
Pócs Margit közművelődési és civil kapcsolatok referense: Véleménye szerint ennek lenne 
realitása. A fellépéseket pedig célszerű lenne ingyenessé tenni.  
 
Csillagné Szánthó Polixéna elnök: Ki kell választani egy alkalmas időszakot a fellépésre.  
 
Majnay Gábor osztályvezető: A kormányhivatallal kell felvenni a kapcsolatot.  
 
Csillagné Szánthó Polixéna elnök: A kormányhivatal mindig segítőkészen áll az ilyen jellegű 
kezdeményezésekhez. Jelzi, hogy meg fogja keresni a kormánymegbízott urat. Megköszöni a 
beszámolót.  
 

IX. Ifjúsági Fúvószenekar Szekszárd 
Meghívott: Kovács Zsolt elnök 

 

Pócs Margit közművelődési és civil kapcsolatok referense: Kovács Zsolt, az Ifjúsági 
Fúvószenekar elnöke influenzás, ezért nem tud részt venni az ülésen. Erre tekintettel ismerteti 
a beszámolót.  
 
További kérdés, hozzászólás nem hangzott el. 
 
Az elnök szavazásra teszi fel a határozati javaslatot, melyet a bizottság 5 igen szavazattal, 
egyhangúlag elfogadott és a következő határozatot hozta: 
 

Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlése 
Humán Bizottságának 24/2018. (II. 26.) határozata 
a Kiemelkedő Művészeti Együttesek 2017. évi munkájának és 
2018. évi terveinek áttekintéséről I. 

 
Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlésének 
Humán Bizottsága a Szervezeti és Működési Szabályzatról szóló 
27/2014.(XII.23.) önkormányzati rendelet 1. melléklet 2. pont 8. 
alpontjában meghatározott átruházott hatáskörben eljárva 

 
1.   köszönetét és elismerését fejezi ki a  
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- „PAD” Irodalmi, Művészeti és Kulturális Egyesület 
- Bartina Néptánc Egyesület 
- Gagliarda Kamarakórus Egyesület 
- Ifjúsági Fúvószenekar Szekszárd 
- Szekszárdi Gárdonyi Zoltán Református Együttes 
- Liszt Ferenc Pedagógus Kórus 
- Szekszárd Big Band 
- Szekszárd Jazz Quartet 
- Szekszárd Junior Stars 

 
Kiemelkedő Művészeti Együttesek 2017. évben nyújtott 
művészeti,- közösségépítő tevékenységéért, a városi 
nagyrendezvényeken történt fellépéseikért, az önállóan 
szervezett művészeti rendezvényekért; 

 
Határidő:   2018. február 26. 
Felelős:   Csillagné Szánthó Polixéna elnök 

 
2. a jövőben is Szekszárd kulturális, művészeti élete 

nélkülözhetetlen szereplőiként tartja számon a felsorolt 
Kiemelkedő Művészeti Együtteseket, esetükben jóváhagyja a 
Szekszárd Megyei Jogú Város Kiemelkedő Művészeti 
Együttese státuszt; 

 
Határidő:   2018. február 26. 
Felelős:   Csillagné Szánthó Polixéna elnök 

 
3. elrendeli, hogy a Kiemelkedő Művészeti Együttesek a 

„kiemelkedő művészeti együttes” státusz évenkénti 
megvédése érdekében a jóváhagyott szempontokat tartsák 
be és e szempontok szerint készítsék el évente a szakmai és 
pénzügyi beszámolót elektronikus formában is, melyet a 
Polgármesteri Hivatal Humán Osztályára kell benyújtani a 
megadott határidőre. Egyben felhívja az együttesek vezetőit 
az önkéntes munka nyilvántartására is; 

 
Határidő:   2018. február 26. 
Felelős:   Kiemelkedő Művészeti Együttesek 

vezetői 
Csillagné Szánthó Polixéna Humán 
Bizottság elnöke 

 
4. felhívja a Kiemelkedő Művészeti Együtteseket a 

közművelődési adatszolgáltatási kötelezettségük (a 
388/2017. (XII.13.) számú Kormányrendelet értelmében 
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kötelező statisztikai adatszolgáltatás) teljesítésére, valamint 
a jogszabályi megfelelőség folyamatos fenntartására; 

 
Határidő:   2018. március 1. 
Felelős:   Kiemelkedő Művészeti Együttesek 

vezetői 
Csillagné Szánthó Polixéna Humán 
Bizottság elnöke 

 
5. elrendeli, hogy a Polgármesteri Hivatal a város honlapjáról 

folyamatosan tegye elérhetővé a Kiemelkedő Művészeti 
Együttesek honlapjait, és rendszeresen jelenítse meg a 
honlapon az általuk leadott rendezvényeket, információkat; 

 
Határidő:   2018. február 26. és folyamatos 
Felelős:   Dr. Molnár Kata jegyző 

 
6. felhívja a Kiemelkedő Művészeti Együtteseket, hogy éljenek 

a mindenkori hazai és uniós szakmai és működési pályázati 
lehetőségekkel. 

 
Határidő:   2018. február 26. és folyamatos 
Felelős:  Kiemelkedő Művészeti Együttesek 

vezetői 
 
További napirendi pont nem lévén az elnök az ülést 9 óra 29 perckor berekeszti.  
 

K.m.f.  
 

 
 dr. Faludiné Uzsoki Valéria 

bizottsági tag 
jegyzőkönyv hitelesítő 

 
 
Készítette: 

 dr. Holczer Mónika 
jegyzőkönyvvezető  

 
 

 

 

 

 

 

 

Csillagné Szánthó Polixéna 
Humán Bizottság elnöke 

 

Ellenjegyezte: 
dr. Molnár Kata 

jegyző 


